

## Пресс Релиз

Заседание Межведомственной рабочей группы Туркменистана по реализации Глобального договора о миграции



21 января 2022 года, Международная организация по миграции (МОМ) - Агентство ООН по Миграции, в партнерстве с Министерством иностранных дел и Государственной миграционной службой Туркменистана организовала очередное заседание Межведомственной рабочей группы Туркменистана по реализации Глобального договора о миграции в режиме телеконференции. Согласно Резолюции Генеральной Ассамблеи ООН 73/326, 10-13 мая 2022 года намечено проведение первого Международного обзорного форума по миграции на высоком политическом уровне с участием глав государств в штаб-квартире ООН в Нью-Йорке. Цель данного форума обсудить выполнение странами обязательств, взятых в рамках Глобального договора по безопасной, упорядоченной и легальной миграции (ГДМ).

Сегодня в ходе рабочей встречи участники межведомственной рабочей группы по ГДМ обсудили ключевые этапы подготовки к данному форуму, формат отчетности, планы по подготовке на национальном уровне и необходимое содействие со стороны МОМ и других Агентств ООН по подготовке к форуму. Во время заседания координатор Рабочей группы - Государственная миграционная служба Туркменистана отметила готовность всех участников рабочей группы участвовать в процессе подготовки к Форуму.

По дополнительным вопросам связываться:

**Диана Чарыева**

Менеджер проектов МОМ

E-mail: [dchariyeva@iom.int](mailto:dchariyeva@iom.int)

Tel: +99312 488407

Сайт: [www.iom.int](http://www.iom.int), [www.turkmenistan.iom.int](http://www.turkmenistan.iom.int)

Press release

## Meeting of the Turkmenistan interagency Working Group on the implementation of the Global Compact for Safe, Orderly and Legal Migration



On January 21, 2022, International Organization for Migration (IOM) - the UN Migration Agency, Mission to Turkmenistan in partnership with Ministry of Foreign Affairs and State Migration Service of Turkmenistan organized a meeting of the Interagency Working Group (IWG) on the implementation of the Global Compact for Safe, Orderly and Legal Migration (GCM) via video conferencing.

According to the General Assembly Resolution 73/326, it was decided to organize the first International Migration Review Forum (the Forum) on 10-13 May, 2022 at the United Nations Headquarters in New York. The Forum will be represented by the highest possible political level, including Heads of State of Government. The purpose of this Forum is to discuss the implementation of countries' commitments made under the GCM.

Today, during a working meeting, the participants of GCM interagency working group discussed the key stages of preparation for the Forum, the reporting format, preparation plan at the national level and the necessary assistance from IOM and other UN Agencies in preparation for the Forum. During the meeting, the coordinator of the Working Group - the State Migration Service of Turkmenistan noted the readiness of all members of the working group to participate in the process of preparation for the Forum.

For more information, please contact:

Diana Chariyeva, Program Associate

[dchariyeva@iom.int](mailto:dchariyeva@iom.int)

Tel: +99312488407

Web: [www.iom.int](http://www.iom.int), [www.turkmenistan.iom.int](http://www.turkmenistan.iom.int)